



ບົດອອກຂ່າວ



ກອງປະຊຸມໂຕະມິນ ປີ 2018 ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ສຸມໃສ່ການປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບບົດປະເມີນຄວາມຕ້ອງການຫຼັງໄພພິບັດ ແລະ ບົດລາຍງານການທົບທວນກາງສະໄໝຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII.

ກອງປະຊຸມໂຕະມິນ ປີ 2018 ໄດ້ປິດລົງດ້ວຍຄວາມສໍາເລັດ ໃນວັນທີ 5 ທັນວາ 2018 ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ເຊິ່ງໄດ້ໃຫ້ກຽດກ່າວໄຂກອງປະຊຸມໂດຍ ພະນະທ່ານ ສິມຕິ ດວງດີ, ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ ແລະ ທ່ານ ນາງ ວາເລີຣີ ຄລີຟ, ຮອງຜູ້ອໍານວຍການຮັບຜິດຊອບພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ຂອງອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ ທັງເປັນຫົວຫນ້າຫ້ອງການປະຈຳພາກພື້ນ ປະຈຳຢູ່ບາງກອກ. ຈາກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມໂຕະມິນໄດ້ສືບຕໍ່ດໍາເນີນວາລະໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ປອ ສຸພັນ ແກ້ວມິໄຊ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ແລະ ທ່ານ ນາງ ຄາຣິນາ ອິມໂມເນັນ, ຜູ້ປະສານງານອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ ປະຈຳ ສປປ ລາວ. ໂດຍມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຫຼາຍກ່ວາ 250 ຄົນ ຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ, ກະຊວງ ຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ພ້ອມທັງບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ, ອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ, ອົງການທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກໍາໄລ ແລະ ພາກເອກະຊົນເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໂຕະມິນປະຈຳປີ 2018 ໄດ້ຈັດຂຶ້ນພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້: “ການສະຫຼຸບກາງສະໄໝການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII. ຄວາມຄືບໜ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ແລະ ວຽກງານການຮ່ວມມື ເພື່ອການພັດທະນາທີ່ມີປະສິດທິຜົນ”.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານຜົນຂອງການທົບທວນກາງສະໄໝຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດຄັ້ງທີ VIII ແລະ ສຸມໃສ່ການປຶກສາຫາລືໃນຮູບແບບກຸ່ມສົນທະນາເຊິ່ງໄດ້ ໃນ 4 ຂົງເຂດຕົ້ນຕໍຄື:

1. ເປົ້າໝາຍ 1 ຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII : ດ້ານເສດຖະກິດ.
2. ເປົ້າໝາຍ 2 ຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII : ດ້ານພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ແລະ ສັງຄົມ
3. ເປົ້າໝາຍ 3 ຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII : ດ້ານຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ກຽມພ້ອມຮັບມືກັບໄພພິບັດທໍາມະຊາດ ແລະ ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ.
4. ດ້ານວຽກຈຸດສຸມປື້ນອ້ອມທີ່ຕິດພັນກັບຫຼາຍຂະແໜງການຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII

ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືລະດັບນະໂຍບາຍໄດ້ຮັບຟັງລາຍງານຜົນຂອງການປຶກສາຫາລືຂອງບັນດາກຸ່ມສົນທະນາໄດ້ວັນທີ 04 ທັນວາ 2018 ແລະ ຮັບຟັງການນໍາສະເໜີກ່ຽວກັບປະເດັນທີ່ສໍາຄັນກ່ຽວກັບການພັດທະນາ

ເປັນຕົ້ນແມ່ນການທົບທວນກາງສະໄໝຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII ແລະ ການຜັນຂະຫຍາຍເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງໃຫ້ເຂົ້າກັບສະພາບຕົວຈິງ, ພ້ອມທັງການກະກຽມ ເພື່ອຂ້າມຜ່ານການຫຼຸດພື້ນອອກຈາກສະພາບປະເທດດ້ອຍພັດທະນາ.

ທ່ານ ສິມດີ ດວງດີ, ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ ໄດ້ກ່າວເນັ້ນວ່າ: ໃນປີ 2018, ສປປ ລາວ ໄດ້ຖືກຜົນກະທົບຢ່າງຮ້າຍແຮງຈາກໄພພິບັດທາງທຳມະຊາດຢ່າງຮ້າຍແຮງ, ປີນີ້, ນໍ້າຖ້ວມຖືວ່າຮຸນແຮງຫຼາຍ ໄດ້ກະທົບໂດຍກົງເຖິງ 16 ແຂວງ, ນອກຈາກນັ້ນ, ຢູ່ເມືອງສະໜາມໄຊ, ແຂວງອັດຕະປື ກໍ່ຍັງຖືກກະທົບຈາກ ເຂື່ອນສຳຮອງ ໂຄງການເຂື່ອນໄຟຟ້າເຊປຽນ-ເຊນ້ຳນ້ອຍ ແຕກ, ຕາມບົດປະເມີນຄວາມຕ້ອງການ ຫຼັງໄພພິບັດ (PDNA) ຜົນເສຍຫາຍເບື້ອງຕົ້ນແມ່ນຫຼາຍກວ່າ 3,166 ຕື້ກີບ (371 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ).

ທ່ານ ນາງ ວາເລີຣີ ຄລີຟ, ຮອງຜູ້ອຳນວຍການຮັບຜິດຊອບພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ຂອງອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ ທັງເປັນ ຫົວໜ້າຫ້ອງການປະຈຳພາກພື້ນ ປະຈຳຢູບາກກອກ ໄດ້ເນັ້ນໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມສຳຄັນໃນຂອງການຊ່ວຍເຫຼືອກຸ່ມຄົນດ້ອຍໂອກາດ ຊຶ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ: “ຜົນກະທົບທີ່ຮ້າຍແຮງຂອງໄພພິບັດທາງທຳມະຊາດ ໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າກຸ່ມຄົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຫຼາຍທີ່ສຸດແມ່ນຜູ້ທຸກຍາກ ແລະ ກຸ່ມຄົນດ້ອຍໂອກາດ. ເພື່ອສາມາດບັນລຸເປົ້າໝາຍຂອງການບໍ່ປ່ອຍຜູ້ໃດຢູ່ເບື້ອງຫຼັງ ແລະ ເຂົ້າຫາຜູ້ທີ່ຢູ່ໄກທີ່ສຸດກ່ອນໝູ່, ພວກເຮົາຄວນສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຂັ້ນຕອນການປະເມີນ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງ ໃນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຂັ້ນເມືອງ ຊຶ່ງມີຄວາມສ່ຽງສູງທີ່ສຸດ.”

ທ່ານ ປອ ສຸພັນ ແກ້ວມີໄຊ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ໄດ້ເນັ້ນເພີ່ມໃນກອງປະຊຸມວ່າ: ໂດຍໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງຜົນກະທົບຈາກປັດໃຈພາຍໃນ ແລະ ພາຍນອກ ລວມທັງໄພພິບັດນໍ້າຖ້ວມຢ່າງໜັກໜ່ວງ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ເຫັນວ່າ ອັດຕາການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງ GDP ໜີດປີ ຈະເຕີບໂຕຢູ່ໃນລະດັບ ພຽງແຕ່ 6,5% (ຄາດໝາຍສະພາແຫ່ງຊາດຮັບຮອງ 7%), ເຖິງວ່າຈະມີຜົນກະທົບໃນຫລາຍດ້ານ ແຕ່ເຮົາຍັງສາມາດຮັກສາການເຕີບໂຕທາງດ້ານເສດຖະກິດຢູ່ໃນລະດັບ 6,5% ເຊິ່ງເປັນລະດັບທີ່ສູງສົມຄວນ ທຽບໃສ່ບັນດາປະເທດໃນພາກພື້ນ ແລະ ໃນໂລກ. ອັນພື້ນເດັ່ນແມ່ນ ປະເທດມີຄວາມສະຫງົບທາງດ້ານການເມືອງ, ປະຊາຊົນມີຄວາມສາມັກຄີປອງດອງແໜ້ນແຖ່ນ, ການດຳລົງຊີວິດຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ກໍ່ໄດ້ຮັບການຍົກລະດັບ ໃຫ້ດີຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ.

ໃນການປະກອບຄຳເຫັນຂອງທ່ານນາງ ຄາຣິນາ ອິມໂມເນັນ, ຫົວໜ້າຜູ້ປະສານງານອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ ປະຈຳ ສປປ ລາວ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນໜ້າຜົນຂອງບົດລາຍງານແຫ່ງຊາດແບບສະໝັກໃຈກ່ຽວກັບວຽກງານການພັດທະນາແບບຍືນຍົງຂອງ ສປປ ລາວ ທີ່ໄດ້ລາຍງານຕໍ່ອົງການສະຫະປະຊາຊາດໃນເດືອນກໍລະກົດທີ່ຜ່ານມາ. ເຊິ່ງຈຸດສຳຄັນແມ່ນຕ້ອງແກ້ໄຂຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມກັນ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ: ພ້ອມດຽວກັບຜົນໄດ້ຮັບໃນຫຼາຍດ້ານຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII, ສປປ ລາວ ກໍ່ຍັງປະກົດມີກຸ່ມຜູ້ດ້ອຍໂອກາດ ໃນຂົງເຂດຕ່າງໆ. ເຊິ່ງພວກເຮົາຕ້ອງໄດ້ສ້າງຄວາມອາດສາມາດໃນການປັບໂຕໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ເພີ່ມທະວີຄວາມເປັນເຈົ້າການແກ້ໄຂຄວາມແຕກໂຕນ ແລະ ຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມກັນ ທີ່ເປັນ 2 ຂົງເຂດຫຼັກ ທີ່ໄດ້ຕິດພັນກັບວາລະເພື່ອການພັດທະນາ 2030.

ພິເສດ, ເພື່ອເປັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນາໂຍບາຍການພັດທະນາສີຂຽວ ກອງປະຊຸມໂຕະມິນປະຈຳປີ 2018 ໄດ້ຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີການຫຼຸດຜ່ອນການນໍາໃຊ້ປາສຕິກ ແລະ ເຈ້ຍ ຊຶ່ງຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຈະໄດ້ຮັບຈອກນໍ້າ ແລະ ຂວດນໍ້າດື່ມທີ່ສາມາດນໍາໃຊ້ຄືນໄດ້ ແລະ ຈະມີການຫຼຸດຜ່ອນການພິມເອກະສານໃຫ້ຫຼາຍທີ່ສຸດ.

ກອງປະຊຸມໂຕະມິນຄັ້ງນີ້ ໄດ້ດໍາເນີນໄປຢ່າງກົງໄປກົງມາ ແລະ ຫຼາກຫຼາຍ ພ້ອມກັບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນທີ່ສ້າງສັນ ແລະ ໃຫ້ຄວາມສໍາຄັນຈາກບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ.

ຫຼັງຈາກສໍາເລັດກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ, ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ຈະໄດ້ນໍາພາບັນດາຫົວໜ້າອົງການຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ານັບພະນະທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເພື່ອລາຍງານໝາກຜົນຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມິນ ປີ 2018.

Contacts

- **Mr. Morakot Vongxay, Director of UN Division at Department of International Cooperation, Ministry of Planning and Investment** Tel: 020-22448892, Email: k_vongxay@hotmail.com
- **Ms. Ildiko Hamos-Sohlo, Communications Specialist, UN in Lao PDR**: Tel: 020 7717 7913, Email: ildiko.hamos@one.un.org
- **Mr. Somlith Khounpaseuth**, Communications Associate, UNDP Lao PDR: Tel: 20 777 118 74, Email: somlith.khounpaseuth@undp.org